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c ένιονη συνδικαλιοιική και επαγγελμαιική δραοιηριόιηιαο κ. Δούκας Παλαιολόγος ανέλαβε ιιέρυοι ιο 
καλοκαίρι ια ηνία ιης Ενωοης Αοφαλιοιικών Ειαιριών Ελλάδος. Πρόεδρος και διευθυνων ούμβουλος

1 ιων αοφαλιοιικών ειαιριών ΕΛΑΙΙΝΟΒΡΕΤΑΝΙΚΙΙ Ζωής και Γενικών Ασφαλειών και πρόεδρος ιης ειαι- 
Jj PelaS Αμοιβαίων Κεφαλαίων «MIDLAND-EAAHNOBPETANIKH» αποιελεί ιον ιελευιαίο, προς ιο παρόν, 

||/ Μ απόγονο ριας παραδοσιακής γενιάς αοφαλιοιών, που οι ρίζες ιης χρονολογούνται από ια ιέλη ιου πε- 
ραομένου αιώνα. Ο κ. Παλαιολόγος, γεννημένος οιην Αλεξάνδρεια ιης Αιγύπιου, ρε εκλεκιές σπουδές, 
είχε εργασδεί οε όλους ιούς κλάδους ιης αοφαλιριικής ειαιρείας ιου παιέρα ιου, πριν ιην αναλάΒει και 
ιην οδηγήσει οιο σημερινό υψηλό επίπεδο. Σημειώνειαι όιι οικ. Παλαιολόγος είναι και ανιιπρόεδρος 
ιης Palmafone Hellenic Mobile Communications, καθώς και αντιπρόεδρος ιου ΕλληνοΒρειανικου Επιρε- 

ληιηρίου, ενασχολήσεις που είναι ενδεικιικές ιων πολύπλευρων δρασιηριοιήιων ιου. Ως πρόεδρος ιης Ενωσης, γνώοιης 
ιου μεγέθους ιου προΒλήμαιος που παρουσιάζει σήμερα ο αοφαλισιικός θεσμός, έχει ιαυιίοει ιην παρουσία ιου οιη 
συγκεκριμένη κορυφαία θέση με ιην απαραίιηιη σκλήρυνση ιης οιάοης ιών αοφαλιοιικών ειαιριών έναντι ιων αφερέγ
γυων' ειαιρειών ιου κλάδου. ·.... . ,

X. Α. Ντιγρηπάκη -

Η λύση είναι η εξειδίκευση. 
Οποια παραμείνει ως μιικρή 
εταιρεία θα έχει 
προβλήματα. Ή αλλιώς θα 
συγχωνευθεί με κάποια 
μεγαλύτερη...

Δούκας Παλαιολόγος
Στο τιμόνι της οικογενειακής επιχείρησης ως εκπρόσωπος της τρίτης

γενιάς γεύεται πολύπλευρα την επιτυχία

Δεν επιθυμώ 
πλέον
να ξαναγίνω

Νομίζω ότι πλέον τα προβλήματα 
■ είναι κοινά. Δεν υπάρχει διαφορετική «θε

ώρηση των πραγμάτων». Σαφέστατα υπάρ
χουν διαφορές. Ομως οι κρατικές ασφαλι
στικές εταιρείες έχουν μεγαλύτερη δυνατό
τητα παρεμβατισμού. Το κράτος με τους 
μηχανισμούς και τους χειρισμούς του μπο
ρεί να επηρεάσει θετικά τις κρατικές 
ασφαλιστικές εταιρείες. Ομως στα περισ
σότερα θέματα έχουμε κοινή γραμμή πλεύ
σης.
Β Πόσο ασπάζεστε την άποψη ότι ενώ 
ορισμένοι στήριξαν στην εκλογή σας για 
πρόεδρος, εσείς δεν εκπληρώσατε τις 
προσδοκίες τους;

Αυτή τη στιγμή η επιλογή που έγινε 
στο πρόσωπό μου 
αφορά κάποιον 
που διοικεί μία με
σαίου μεγέθους 
εταιρεία. Και επει
δή στην Ενωση οι 
ψήφοι είναι ανάλο
γοι με την παραγω
γή, οι δικοί μας 
ψήφοι είναι λίγοι. 
Συνεπώς για να 
στηριχτεί οποιοδή- 
ποτε συμβούλιο 
χρειάζεται να έχει 
τη απαραίτητη ευ

ρύτερη συναίνεση. Ο,τι πράττουμε γίνεται 
με απόφαση της συντριπτικής πλειοψη- 
φίας. Πάντως, για την ιστορία, στην εκλο
γή μου δεν υπήρξε οποιαδήποτε συναλλα
γή.
Β Πώς αντιμετωπίζει η Ενωση ιην πρό
κληση της συγχώνευσης Εθνικής-Αστέ-

πρόεδρος
ρα;

Ο ι 
συγχω
νεύσεις 
είναι 
ένα γε- 
γ ο ν ό ς 
που θα 
το βλέπουμε 
με αυξανόμενο 
ρυθμό. Τις βλέ
πουμε ήδη σε διεθνές επίπεδο από πολύ 
μεγάλες εταιρείες και θα τις δούμε σύντο
μα και στην ελληνική αγορά. Νομίζω όπ το 
μήνυμα είναι σαφές. Οποιος παραμείνει 
ως μικρή εταιρεία στο χώρο, θα αντιμετω
πίσει ιδιαίτερες δυσκολίες στο μέλλον. Η 
μόνη λύση πέραν της συγχώνευσης είναι η 
εξειδίκευση.
Β Ποιος είναι ο κλάδος που θα αντιμε
τωπίσει το μεγαλύτερο πρόβλημα;

Σε μία αγορά που καθοριστικό ρό
λο έχει το κόστος λεπουργίας, γεγονός που 
σημαίνει ότι σε ελεύθερη τιμολόγηση όποι
ος έχει φθηνότερο κόστος λεπουργίας έχει 
φθηνότερη τιμή προϊόντος, όλοι οι κλάδοι 
θα έχουν πρόβλημα αν πρόκεπαι για μι
κρές εταιρείες. Οπως ανέφερα παραπάνω, 
η λύση βρίσκεται στην εξειδίκευση. Δεν 
μπορείς να «παίξεις σε όλα τα ταμπλό». 
Οπωσδήποτε τα προβλήματα συσσωρεύο
νται στους κλάδους Πυρός και Αυτοκινή
του.
Β Η συνεργασία με το υπουργείο Ανά
πτυξης θεωρείται ότι είναι εποικοδομη
τική;

Ναι, και εφόσον προχωρήσουν τα 
θέματα των ελέγχων και ακολούθως γίνει 

*

ένα «ξεκαθάρισμα», όπως άλλωστε μας 
έχει υποσχεθεί το υπουργείο, τότε θα έχει 
επιτευχθεί μια σοβαρή τομή.
Β Ποιο πρόσωπο το οποίο έχει περάσει 
απόκρατική θέσηέχεΓπροσφέρει πε
ρισσότερο στον κλάδο;

Τό πρώτο πρόσωπο που εύκολα έρ- 
, Χ£»αι στο μυαλό μου/είναιοτέώςγ.γ. τρυ rΊ 

V υπουργείου Εμπορίου, ο Σωκράτης.ο | 
ΐΚοσμίδρς. Πάντα οι παρεμβάσεις ίου Μ 
(ήτανθετικές.

Β Γιατί χαρακτηρίζεται υπερβολικά φι
λελεύθερο το νέο ασφαλιστικό νομοσχέ- 
διο σε μία περίοδο που η απελευθέρω
ση στο χώρο των ασφαλιστικών εται
ριών είναι δεδομένη;

Πράγματι, ορισμένες διατάξεις είναι 
ιδιαίτερα φιλελεύθερες. Αλλά μιλάμε 

για τους υποχρεωτικούς 
όρους της ασφαλιστικής 
σύμβασης, άρα δεν είναι 
ελευθερία όταν είσαι 
αναγκασμένος να συμ
φωνήσεις.
Β Τι θα γίνει με τα 

•αντιασφαλιστι- 
κά» μέτρα της κυ
βέρνησης που ταλα
νίζουν την ομαλή 
λειτουργία του κλά
δου;

θεωρούμε ας*  
φορολογικές ρυθμί
σεις που έγιναν ιδιαί

τερα άστοχες και όχι 
μόνο για τις ασφαλιστικές 
εταιρείες. Οταν λέμε ότι ανοί
γουμε το διάλογο για την κοι

νωνική ασφάλιση και προσπαθούμε να 
βρούμε νέους τρόπους χρηματοδότησης, 
σημεία που έχουν γίνει σε όλες τις ευρω- 

έ παϊκές χώρες, δεδομένου ότι τα δημογρα- 
φικά προβλήματα είναι κοινά, είναι αστείο 
την ίδια στιγμή να λες ότι η εργοδοηκή ει
σφορά για τα ομαδικά ασφάλιστρα δεν 
μπορεί να είναι πάνω από το 5% και δεν 
μπορεί να είναι πάνω από τις 150.000 
δρχ.

Β Η κληρονομικότητα ήταν η μοναδική 
αιτία που σας οδήγησε να ασχοληθείτε 
με τον ασφαλιστικό κλάδο; >

' Το 1900 περίπου ο παππούς μου 
ξεκίνησε στην Αίγυπτο την ενασχόλησή 
του με το χώρο. Ακολούθως την ίδια εργα
σία τη συνέχισε η πατέρας μου, απασχόλη- 

km την οποία την ασκεί μέχρι σήμερα, πα- 
^Rjoti είναι 83 ετών. Ετσι όπως εξελίχθη

καν τα γεγονότα στα πρώτα χρόνια της ζω
ής μου δεν νομίζω ότι είχα άλλες εργασια
κές επιλογές, πέραν αυτής του κλάδου των 
ασφαλειών. Από τις πρώτες όμως στιγμές 
που εισήλθα στον ασφαλιστικό χώρο η 
κληρονομικότητα συμπληρώθηκε από την 
αγάπη μου για το θεσμό.
3 Παρατηρήσαμε ότι ο πατέρας σας, ο 
επίτιμος πρόεδρος της εταιρείας που δι
οικείτε, έχει συνεχώς ανοικτή την πόρτα 
του γραφείου του. Την ίδια συνταγή ακο
λουθείτε και εσείς;

Είμαστε μια επιχείρηση που ξεκίνη
σε στην Ελλάδα μικρή, ενώ σήμερα χαρα
κτηρίζεται ως κάτι παραπάνω από μεσαίου 
μεγέθους. Παράλληλα πρόκεπαι για οικο
γενειακή επιχείρηση, γεγονός που σηματο
δοτεί την εύκολη πρόσβαση και την ελεύ
θερη επικοινωνία. Πρόκεπαι για φιλοσο
φία που δεν αλλάζει εύκολα.
Β Βρετανική κουλτούρα ή βρετανική 
πρακτική;

Κοιτάξτε, η εταιρεία λέγεται «Ελλη- 
νοβρετανική» επειδή είχε μέχρι πρότινος 
Αγγλους συνεταίρους. Παράλληλα, στην 

_ Μεγάλη Βρετανία έχω σπουδάσει αλλά 
^kii έχω εργαστεί. Οπωσδήποτε έχω επηρε- 

WR.oiei αιιόΛο συγκεκριμένο τρόπο σκέψης.
Νομίζω ότι π αγγλική κουλτούρα σε μας εί
ναι ισχυρότερη στο θέμα αντιμετώπισης 
των ζημιών. Η σκέψη μας βλέποντας τον 
πελάτη, είναι ότι μας πλησιάζει καλόπιστα 
και όχι με διάθεση να μας εξαπατήσει.
Β Τώρα ασχολείστε εντονότερα με το 
συνδικαλισμό. Πόσο χρόνο διαθέτετε 
για την εταιρεία σας;

Ξέρετε έχω κάνει άλλες δύο φορές 
πρόεδρος. Την περίοδο μάλιστα που οι
εντάσεις ήταν χωρι
σμένες και υπήρχαν 
αυτή των ιδιωτικών 
και αυτή των κρατι
κών εταιρειών. Τότε 
προήδρευα στη 
Ενωση των ιδιωτι
κών εταιρειών. 
Οταν λοιπόν ανέλα- 
6α την προεδρία 

- τον Ιούνιο είχα την 
ψευδαίσθηση ότι 
όλα θα ήταν όπως 
τότε. Τα προβλήμα
τα όμως σήμερα εί
ναι κατά πολύ μεγαλύτερα. Ο χρόνος που 
μου μένει για την εταιρεία δεν είναι αρκε
τός.
3 Οντας πρόεδρος του κλάδου, αλλά 
προερχόμενος από τον ιδιωτικό, ποιες 
είναι οι σχάσεις σας με τις κρατικές 
ασφαλιστικές εταιρείες;

Β Ποια είναι τα ονόματα που κατά τη 
γνώμη σας έχουν προσφέρει τα μέγιστα 
στον ασφαλισνκό κλάδο;

Αβίαστα θα έλεγα δύο ονόματα: του 
κ. Κοντομηνά και του κ. Δελένδα.
Β Γο επόμενο βήμα του κ. Δούκα Πα- 
λαιολόγου;

Περιμένω με ανυπομονησία να τε
λειώσει η θητεία μου. Οπως καταλαβαίνε
τε σε ενάμιση χρόνο δεν θα είμαι υποψή
φιος ξανά. Επιχειρηματικά θα ήθελα σύ
ντομα να προχωρήσουμε ως εταιρεία σε 
μία νέα συνεργασία με εταιρεία του εξωτε
ρικού, ούτως ώστε να δημιουργηθεί ένα 
καλό ασφαλιστικό σχήμα εν όψει ανταγω
νισμού.


